



# Certificat

## Certificate

N° 2003/21262.7

AFNOR Certification certifie que le système de management mis en place par :  
*AFNOR Certification certifies that the management system implemented by:*

### COPROTEC

pour les activités suivantes :  
*for the following activities:*

**POLE FORMATION : CONCEPTION ET REALISATION DE FORMATIONS TECHNIQUES, TECHNICO-COMMERCIALES ET REGLEMENTAIRES DANS LES DOMAINES DE L'EFFICACITE ENERGETIQUE, DES ENERGIES ET DE LA SECURITE.**

**POLE TECHNIQUE ET REGLEMENTAIRE : CONCEPTION ET REALISATION DE PRESTATIONS D'EXPERTISES TECHNIQUES ET REGLEMENTAIRES DANS LE DOMAINE DES ENERGIES TRADITIONNELLES ET RENOUVELABLES.**

**POLE D'INNOVATION NATIONAL : REALISATION DE PRESTATIONS DANS LE DOMAINE DE L'EFFICACITE ENERGETIQUE ET DES ENERGIES RENOUVELABLES.**

**POLE CONTROLE : INSPECTION POUR LE COMPTE DE TIERS DANS LE DOMAINE DE L'EFFICACITE ENERGETIQUE ET DES ENERGIES TRADITIONNELLES ET RENOUVELABLES.**

*Traduction en anglais en annexe n°1 / English translation on appendix n°1*

a été évalué et jugé conforme aux exigences requises par :  
*has been assessed and found to meet the requirements of:*

### ISO 9001 : 2008

et est déployé sur les sites suivants :  
*and is developed on the following locations:*

**12, IMPASSE MONTGOLFIER FR-68127 STE CROIX EN PLAINE**

Ce certificat est valable à compter du (année/mois/jour)  
*This certificate is valid from (year/month/day)*

**2015-04-22**

Jusqu'au  
*until*

**2016-05-22**

**Directeur Général d'AFNOR Certification**  
*Managing Director of AFNOR Certification*

**F. LEBEUGLE**

Seul le certificat électronique, consultable sur [www.afnor.org](http://www.afnor.org), fait foi en temps réel de la certification de l'organisme. The electronic certificate only, available at [www.afnor.org](http://www.afnor.org), effects in real-time that the company is certified. Accréditation COFRAC n°4-0001, Certification de Systèmes de Management, Portée disponible sur [www.cofrac.fr](http://www.cofrac.fr). COFRAC accreditation n°4-0001, Management Systems Certification, Scope available on [www.cofrac.fr](http://www.cofrac.fr). AFAQ est une marque déposée. AFAQ is a registered trademark - CERTIF F 0356/7/11-2014



Annexe / Appendix n° 1

N° de certificat / certificate n°

**2003/21262.7**

### **COPROTEC**

**TRAINING UNIT: DESIGN AND CARRYING OUT OF TECHNICAL, COMMERCIAL AND REGULATORY TRAINING COURSES RELATED TO ENERGY EFFICIENCY, ENERGIES AND SAFETY.**

**TECHNICAL AND REGULATORY UNIT: DESIGN AND CARRYING OUT OF TECHNICAL AND REGULATORY APPRAISALS RELATED TO CONVENTIONAL AND RENEWABLE ENERGIES.**

**NATIONAL INNOVATION UNIT: PROVISION OF SERVICES RELATED TO ENERGY EFFICIENCY AND RENEWABLE ENERGIES.**

**CONTROL UNIT: CARRYING OUT OF INSPECTIONS - ON BEHALF OF THIRD PARTIES - RELATED TO ENERGY EFFICIENCY, CONVENTIONAL AND RENEWABLE ENERGIES.**

Liste complémentaire des sites entrant dans le périmètre de la certification :  
*Complementary list of locations within the certification scope:*

**12, IMPASSE MONTGOLFIER FR-68127 STE CROIX EN PLAINE**